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Hyvä lukija,
Vesi on meille suomalaisille itsestäänselvyys. Vettä 
on järvissämme ja merialueillamme makeana ja 
suolaisena. Meiltä löytyy vesistömuotoja enem-
män kuin monessa muussa maassa on edes mainit-
tavan arvoisia järviä. Olemme onnekkaita, että 
meillä on vettä jo luonnostaan niin paljon.

Vesistöalueemme tarjoavat meille myös monimuotoi-
sta tekemistä ja mahdollisuuden nauttia samalla luon-
non kauneudesta ja rauhasta. Olemme onnekkaita kun 
meillä on niin vesirikas ja puhdas ympäristö. Sitä kan-
nattaa suojella ja käyttää myös säästäen.

Käyttövetemme tulee omista vesivarannoistamme, 
läheltä ja tunnetuista paikoista. Jotta se vastaisi määri-
teltyjä puhtausvaatimuksia, tarvitaan ammattitaitoa ja 
sitoutumista toimitetun veden laadun ylläpitoon. Lisäk-
si pitää huolehtia jäteveden oikeanlaisesta käsittelystä. 
Näihin keskeisiin tarpeisiin perustuu  myös Kangasalan 
Vesi  �liikelaitoksen toiminta. Palvelemme yksityis- ja 

yhteisöasiakkaitamme Kangasalan alueella päivittäin 
veteen liittyvissä tarpeissa � pienissä ja suurissa. Py-
rimme toiminnallemme turvaamaan sen, että talous-
vesi on aina laadukasta ja pystymme varmistamaan 
toimituksen sovitulla tavalla. Tähän pyrimme luontoa 
säästäen ja järkevään vedenkäyttöön kannustaen.  Se 
on meidän asiakaslupauksemme. 

Käsissänne on Solina, Kangasalan Vesi  �liikelaitoksen 
uusi asiakaslehti. Löydätte sen sivuilta monenlaista ve-
teen liittyvää tietoutta ja myös tarinoita veden äärellä 
liikkuvista ilmiöistä. Lisäksi löydätte sivulta meidän 
yhteystietomme, joten se kannattaa säilyttää. Samat 
tiedot löytyvät toki myös nettisivuiltamme. 

Viihtyisiä lukuhetkiä!

Antti Kytövaara
toimitusjohtaja
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Kangasalan Kuohussa 
uidaan vesi kohisten 

Turkoosi vesi kimmeltää valossa. Kaarevasta maisemaikkunasta 
näkyy vihreä metsä. Loiskis! Sulava uimahyppy heittää pärskeitä 
ilmaan. Menossa ovat Uimaseura Kangasalan Kuohun kärkiryhmän 
”Haukien” treenit. Uudessa uimahallissa on mainiot olosuhteet 
kilpauimareille ja harrastelijoille perheen pienimpiä myöten.

KANGASALAN uimahalli Kuohu avattiin toukokuussa 2009, ja se on jo 
nyt löytänyt vankan käyttäjäkaartin Kangasalta ja muualta Pirkanmaal-
ta Nokiaa, Valkeakoskea ja Lempäälää myöten. Kuntoallas, kylmäallas, 
monitoimiallas hieronta-asemoineen, hyppyallas, opetusallas sekä 
lastenallas pitävät huolen siitä, että jokaiselle käyttäjäkunnalle löytyy 
sopivasti tilaa harrastaa. Samasta rakennuksesta löytyvät myös kun-
tosali, kahvila ja muita hyvinvointipalveluja.

KILPAILEMINEN ON KIVAA
Uimahallin ahkerimpia käyttäjiä ovat viime vuonna perustetun 
Uimaseura Kangasalan Kuohun eli UKK:n kilpauimarit �Hauet�, jotka 
harjoittelevat kuusi kertaa viikossa. Hurja treenitahti ei yläasteikäisiä 
uimareita hirvitä, sillä uiminen on kivaa.
� Ja täältä saa kivoja kavereita, kertovat Noora Rantanen, Petra Nie-
minen ja Elina Arvonen.

”Uimahalli on toinen koti.”
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Kangasalan Vesi -liikelaitos 
panostaa laatuun
KANGASALAN Vesi -liikelaitos on 
toiminut nykyisessä muodossaan 
kunnan liikelaitoksena vuoden 2009 
alusta lukien. Se huolehtii puhtaan ve-
den jakelusta, jätevesien käsittelystä 
ja hulevesiviemäröinnistä. Laitos antaa 
palveluja lähes 24 000 henkilölle. Kan-
gasalan vesihuollon rakentaminen 
alkoi 1950-luvulla ja naapurikuntien 
kanssa on tehty aktiivista yhteistyötä 
1970-luvulta lähtien. Toimitusjohtaja 
Antti Kytövaara on ollut mukana vuo-
desta 2005 lähtien.
   

Millainen yritys on Kangasalan Vesi 
-liikelaitos? 
Erinomainen työpaikka, jossa on hyvä olla 
töissä. Kunnan 100 % omistama liikelaitos.

Kangasalan Vesi on ollut liikelaitos 
vuoden 2009 alusta lähtien. Miten 
toiminta eroaa nykyään entisestä, 
jolloin se vielä oli kunnallinen 
vesilaitos?
Varsinainen toiminta on samaa kuin en-
nenkin. Tehtävämme on järjestää toiminta-
alueella asiakkaillemme hyvä ja kohtuuhin-
tainen vesihuolto. 

Liikelaitoksella on kunnanvaltuuston valitse- 
ma oma johtokunta, joka päättää maksuis- 
ta, investoinneista ja käyttöön liittyvis- 
tä asioista itsenäisesti. Ennen nämä asiat
päätettiin valtuustossa. Liikelaitoksen toimin-
ta on näin saatu virtaviivaistumaan ja siten 
lähentymään osakeyhtiön toimintaa. Se on 
osaltaan selkeyttänyt tärkeiden toimintojen, 
kuten peruskorjausinvestointien, tekemistä 
ja rahoitusta, jotka olisivat voineet jäädä 
vähemmälle huomiolle. Kunnanhallitus päät-
tää edelleen toiminta-alueestamme.

Miten muutos tuntuu tavallisen 
kuntalaisen tai yritysten elämässä 
Kangasalla?
Kuntalaiselle liikelaitostuminen ei näy juuri-
kaan. Tietenkin pitkällä aikavälillä toiminnan 
aktiivinen kehittäminen ja saneerausten jat-
kuva tekeminen pitää vesilaitoksen toimin-
tavarmuutta yllä eli vedentulo tai viemärien 
toimintahäiriöitä asiakkailla on vähemmän. 

Onko liikelaitokseksi muuttuminen 
antanut paremmat puitteet toiminnal-
lenne ja missä se on erityisesti tun-
tunut?
Se on selkeyttänyt hallinnollisten päätöksien 
tekemistä. Toimiala on sellainen, että meillä 
valtaosa tuloista tulee ns. ulkoisilta asiak-
kailta. Kunnan vesihuollon järjestäminen 
on asiakkaille jatkuvan palvelun tuottamista 
suoraan hanaan. Muutos on osaltaan mah-
dollistanut ja varmistanut toiminnan kehit-
tämisen ja lisäksi edeltäjäni mukaan kes-
keisten investointien toteuttamisen. 

Kuinka paljon asiakkaita Kangasalan 
Vesi -liikelaitoksella tänään on, ja 
kuinka laajalla alueella?
Asiakkaat painottuvat asemakaava-alueella 

oleviin kiinteistöihin. Viime vuosina asiak-
kaiksi on tullut myös vesiosuuskuntia, jotka 
täydentävät keskitetyn vesihuollon saata-
vuutta edelleen haja-asutusalueilla. Meillä 
vuoden vaihteessa oli talousvesiasiakkaita 
ja liittyneitä kiinteistöjä 5135 kpl ja jätevesia-
siakkaita 4331 kpl. 

Paljonko liikelaitoksella on henkilö-
kuntaa, omia toimintapisteitä ja miten 
ne ovat sijoittuneet kunnan alueelle?
Meillä on omaa henkilökuntaa 21 henkilöä, 
joista osa on kunnan liiketoimintayksikkö 
Oksan henkilöstöä. Toimipisteet sijaitsevat 
parissa paikassa; tekninen varikko paloase-
man yhteydessä ja keskustassa teknisessä 
keskuksessa Urheilutie 13:ssa (asiakassopi-
muspalvelu).
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OLEN vasta vuodenvaihteesta lähtien pys-
tynyt harjoittelemaan täyspainoisesti. Nyt  selkä 
toimii hyvin eikä kipuja ole, joten olen päässyt 
jo kilpailemaan kolme kertaa, Rikala kertoo. 

Tuntumaa melomiseen hän haki keväällä 
leireiltä Espanjasta ja Yhdysvalloista. Tou-
kokuun lopun ja kesäkuun alun kilpailut Ruot-
sissa, Unkarissa ja Saksassa näyttivät, että 
suunta on oikea.
� Kilpailurutiinia ja kovuutta tulee vain star-
teilla. Saksassa meininki alkoi olla sitä mitä 
pitääkin, Anne tuumaa.
� Olen tosi iloinen, että pystyn melomaan 
näinkin hyvin. Toivottavasti loppukesästä 
vauhti lisääntyy ja etäisyys kärkeen supistuu.

Tähtäimessä Lontoon 
kesäolympialaiset 2012
Anne Rikalan kesä menee harjoitellessa. 
EM-kisat ovat jo kesä-heinäkuun vaih-
teessa Espanjassa. Tämän vuoden tärkein 

Anne Rikala 
meloo kohti olympialaisia

tavoite on kuitenkin asetettu elokuun lop-
pupuolella pidettäviin MM-kilpailuihin, joissa 
Anne tavoittelee menestystä todennäköi-
simmin 500 metrin yksikkömelonnassa.  
MM-kilpailun joukkuevalinnat ja kunkin kil-
pailumatkat varmistuvat EM-ja SM-kisojen 
perusteella. 
� Selän takia sprinttimatkalle 200 metrille ei 
vielä välttämättä ole sataprosenttisia edelly-
tyksiä, mutta olin jo maailmancupissa Sak-
sassa kahdeksan parhaan joukossa, joten 
kaiken onnistuessa 200 metriäkin on mah-
dollinen. Sijoitus kuuden parhaan joukossa 
tänä vuonna tuntuisi tosi hyvältä. Se olisi  
osoitus, että olen pääsemässä omalle tasol-
leni, hän pohtii.

Kokonaistavoite on pitemmällä, vuoden 2012 
olympialaisissa Lontoossa, josta Anne lähtee 
hakemaan mitalia.
� Ensi kesänä jaetaan olympialaispaikat, jo-
ten se on ekstratärkeä vuosi. Toivottavasti 

Maailmanmestaruustason melojan Anne Rikalan tähtäin 
on tiukasti ensi syksyn MM-kilpailuissa sekä vuoden 2012 
kesäolympialaisissa. Selkävaivat ovat taaksejäänyttä 
elämää. Lähes vuoden mittainen toipilasjakso kasvatti 
voitonnälkää entisestään.

pysyn terveenä ja saan olympiapaikan, ettei 
se jää olympiavuoteen. Jos olen terve ja har-
joittelu menee oikein, taistelen olympialai-
sissa mitalista, hän sanoo.

Vesi on melojalle 
haastava elementti
Anne Rikala on ollut lapsesta saakka paljon 
veden kanssa tekemisissä. 
� Asuin ala-asteikäisenä Kangasalan Vesan-
niemessä, aivan Kangasalan melojien 
naapurissa, ja pyörimme kaveriporukalla 
paljon uimarannalla. Melojien alkeiskurssin 
kävin 11-vuotiaana, jolloin harrastin yleisurhei-
lua ja hiihtoa. Tärkeimmäksi harrastukseksi 
melonta tuli 15-vuotiaana, hän muistelee. 

Melominen ei ole Annelle vain työ, mutta 
myös intohimo.
� Koska jouduin olemaan viime kesän ja 
syksyn pois kajakista, osaan nauttia taas aivan 
hirveästi luonnossa ja vedessä olemisesta. 










